



## FINNISCHES BLUT, SCHWEDISCHES HERZ

FINSK BLOD, SVENSKT HJÄRTA / INGEN RIKTIG FINNE / FINNISH BLOOD, SWEDISH HEART



**Mika Ronkainen**, geboren 1970, studierte Film/Video an der Hochschule für Kunst und Design in Oulu und arbeitet dort seit dem Abschluss 1997 als Regisseur, Produzent, Cutter und Komponist. International erfolgreich waren vor allem seine Dokumentarfilme „Screaming Men“ (NFL 2003) und „Freetime Machos“ (NFL 2010). Er ist zudem Mitbegründer der Luftgitarren-Weltmeisterschaft.

**Mika Ronkainen**, born in 1970, studied film/video at the Institute of Arts and Design in Oulu, where he has been working as a director, producer, cutter and composer since his graduation in 1997. His documentary films “Screaming Men” (NFL 2003) and “Freetime Machos” (NFL 2010) were internationally successful. He is also the co-founder of the Air Guitar World Championships.

*A musical road movie in which family secrets are unveiled alongside many details of the social situation of the Finnish minority in Sweden. “Finnish Rock” was the long-standing hallmark of guitarist Kai Latvalehto. But he does not actually consider himself 100 percent Finnish. Kai spent his childhood in Sweden, where his father worked as a “guest worker”. The car journey which the two of them now take to Gothenburg is no nostalgic tour through family history - it also unveils many details of the social situation of the Finnish minority in Sweden. Regularly interrupted by live song recordings that lament the fate of immigrants, this highly emotional road movie explores the chasm between the two groups of citizens. The disclosure of family secrets simultaneously leads to a rapprochement between father and son, whom the road trip allows to voice their personal conflicts for the first time.*

– Includes a live appearance.

Ein musikalisches Roadmovie, das mit Familiengeheimnissen auch viele Details zur sozialen Lage der finnischen Minorität in Schweden offenbart. „Finnish Rock“ war lange ein Markenzeichen des Gitarristen Kai Latvalehto. Doch als hundertprozentiger Finne fühlt er sich gar nicht. Denn Kai hat seine Kindheit in Schweden verbracht, wo sein Vater sein Geld früher als „Gastarbeiter“ verdiente. Die Reise, die die beiden nun mit dem Auto nach Göteborg unternehmen, ist keine nostalgische Tour in die Familiengeschichte – sie offenbart auch viele Details zur sozialen Lage der finnischen Minorität in Schweden. Immer wieder unterbrochen von live eingespielten Songs, die das Los der Immigranten stimmungsvoll beklagen, erkundet das emotionsstarke Roadmovie die Kluft zwischen den beiden Bevölkerungsgruppen. Gleichzeitig führt die Offenbarung so manchen Familiengeheimnisses zu einer Annäherung zwischen Vater und Sohn, die auf ihrem Roadtrip erstmals auch ihre persönlichen Konflikte zur Sprache bringen. – Mit Live-Konzert.

### Deutsche Premiere

Do 31.10.

19:30h  
KO

Sa 2.11.

23:15h  
CS2

Finnland, SE 2012, 90 Min., finn., schwed. OF, engl. UT

**R:** Mika Ronkainen **B:** Mika Ronkainen **K:** Vesa Taipaleenmäki **D:** Kai Latvalehto, Tauno Latvalehto, Oiva Latvalehto, **Musiker:** Anna Järvinen, Darya Pakarinen, Love Antell, Markus Fagervall, Mirella Hautala, Månskensorkestern, Hannu Kiviahio, Harri Mänty, Jukka Takalo **P:** Ulla Simonen, Klaffi Productions **F:** The Finnish Film Foundation